
Protokół Nr V/11 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 30 marca 2011 r. o godz. 14.00.

Numery podjętych uchwał:

1. V/48/2011 w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy
                       Społecznej w Raciborzu za rok 2010.
2. V/49/2011 w sprawie przyjęcia sprawozdania z Gminnego Programu Przeciwdziałania
                       Narkomanii za rok 2010.
3. V/50/2011 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok.
4. V/51/2011 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 
                       w sprawie powierzenia Miastu Tychy prowadzenia Izby Wytrzeźwień dla
                       mieszkańców Miasta Raciborza.
5. V/52/2011 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa
                       Śląskiego z przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych - książek 
                        i czasopism pedagogiczno - psychologicznych dla Pedagogicznej Biblioteki
                       Wojewódzkiej w Rybniku Filia w Raciborzu.
6. V/53/2011 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
7. V/54/2011 w sprawie przekazania środków finansowych dla Śląskiego Oddziału Straży
                       Granicznej. 
8. V/55/2011 w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu z terenu miasta Racibórz”.
9. V/56/2011 w sprawie przyznania dotacji ze środków budżetu Miasta Racibórz 
                       na realizację inwestycji związanych z usuwaniem elementów zawierających
                      azbest z obiektów budowlanych zlokalizowanych na terenie Raciborza.
10. V/57/2011 w sprawie ustalenia stawki opłat za korzystanie przez operatora i przewoźnika 
                       z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządzającym jest
                      Gmina Racibórz.
11. V/58/2011 w sprawie nadania nazwy skwerowi na terenie miasta Racibórz.
12. V/59/2011 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
                       prawa użytkowania wieczystego nieruchomości drogowych położonych 
                       w Raciborzu przy ulicy Wygonowej i Zakładowej.
13. V/60/2011 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie terenu przyległego do nieruchomości
                       zabudowanej budynkiem wielomieszkaniowym Londzina nr 28.
14. V/61/2011 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargowym nieruchomości
                       położonej w Raciborzu przy ulicy Poprzecznej.
15. V/62/2011 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargowym nieruchomości
                       położonej w Raciborzu przy ulicy Porzeczkowej.
16. V/63/2011 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargowej
                       nieruchomości zabudowanej położonej w Raciborzu przy ulicy Kpt. Serafina
                       Myśliwca nr 33.
17. V/64/2011 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych położonych
                       w Raciborzu przy ulicy Bolesława Leśmiana i w obrębie ulic Dolnej i Górnej.
18. V/65/2011 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
19. V/66/2011 w sprawie wyrażenia zgody na włączenie w obszar Katowickiej Specjalnej
                       Strefy Ekonomicznej S.A. Podstrefy Jastrzębsko-Żorskiej nieruchomości
                       położonej w Raciborzu w obrębie ulic Komunalnej, Cecylii, Nad Koleją.
20. V/67/2011 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego.
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21. V/68/2011 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości znajdującej
                       się w trwałym zarządzie.
22. V/69/2011 w sprawie skargi na Dyrektora Dwujęzycznej Szkoły Podstawowej Nr 5 dla
                       Mniejszości Niemieckiej w Raciborzu.
23. V/70/2011 w sprawie skargi na pracownika Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu.
24. V/71/2011 w sprawie skargi na pracowników Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk
− Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
− Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka
− Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
− Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
− Naczelnik Wydziału Inwestycji

i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
− Naczelnik Wydziału Gospodarki

Miejskiej Urszula Sobocińska
− Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
− Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Marek Kurpis
− Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
− Naczelnik Wydziału Lokalowego Barbara Krzos - Kulasza
− Naczelnik Wydziału Spraw

Obywatelskich Dorota Fleszer
− Radca Prawny Elżbieta Topór 

 
Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Tadeusz Wojnar otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 21 Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych 
następujących punktów i projektów uchwał:
− wnioski Prezydenta Miasta – zał. Nr 3:

1. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
2. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na włączenie w obszar Katowickiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej S.A. Podstrefy Jastrzębsko-Żorskiej nieruchomości położonej w Raciborzu w 
obrębie ulic Komunalnej, Cecylii, Nad Koleją.

3. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego.
4. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości znajdującej się 

w trwałym zarządzie.
− wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:

5. Uchwała w sprawie skargi na Dyrektora Dwujęzycznej Szkoły Podstawowej Nr 5 dla 
Mniejszości Niemieckiej w Raciborzu.
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6. Uchwała w sprawie skargi na pracownika Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu.
7. Uchwała w sprawie skargi na pracowników Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu.

− Radny Tomasz Kusy zgłosił wniosek aby nie przyjmować pod obrady dzisiejszej sesji 
dodatkowego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości znajdującej się w trwałym zarządzie, który dotyczy terenu kortów tenisowych 
OSiR i który najpierw powinien zostać poddany dyskusji przynajmniej na komisji branżowej. 
Uznał, że nie wszyscy radni mają wiedzę na ten temat, miasto nic nie traci na tym, że sprawa się 
przeciągnie. Dodał, że dziwi się pośpiechowi w tym względzie tym bardzie, że w teren ten 
miasto wpakowało kilkaset tysięcy złotych.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że sprawa jest prostsza niż próbował to naświetlić 
radny Tomasz Kusy. Wskazał, że Dyrektor OSiR ma prawo wydzierżawić nieruchomości 
ośrodka na okres do 3 lat, również w stosunku do kortów tenisowych, które co roku generują 
stratę. W ubiegłym roku była to kwota ok. 36 tyś.zł. Od kilku lat rozważano możliwość 
wydzierżawienia w ramach konkursu ofert niektóre nieruchomości gminne, na których jest 
prowadzona działalność sportowa. Wskazał, że nie będzie jednak zainteresowania podmiotów 
tymi nieruchomościami wtedy gdy będzie to dzierżawa krótka. Dzierżawa na okres powyżej 3 
lat zależy jednak od decyzji Rady, dlatego więc taka propozycja trafia do radnych. Dodał, że 
pozwoli to na uniknięcie dalszych strat, gdyż wyjściowa stawka pod przetarg to 
prawdopodobnie będzie kwota 1500 zł na miesiąc. Dalej uznał, że dobrze się stanie gdy 
znajdzie się chętny podmiot, tak aby od 1 mają korty mogły zostać otwarte, stąd też ten 
pośpiech. Kończąc poprosił aby Rada tego projektu nie odrzuciła na starcie i przeprosił za tryb 
jej wprowadzania.    

− Radny Tomasz Kusy przekazał, że podtrzymuje swój wniosek, gdyż chyba nikt z radnych nie 
jest przygotowany na merytoryczną dyskusję na ten temat.  Dalej zapytał jak 10 letnia 
dzierżawa pomnożona przez kwot rocznego czynszu ma zbilansować nakład poczyniony na 
zadaszenie jednego kortu tzw. balonu. Uznał więc, że takich wątpliwości w tym wypadku radni 
będą mieli więcej. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że można zadać też odwrotne pytanie: czy ten 
balon będzie stał kolejnych 10 lat gdy do funkcjonowania kortów będzie trzeba co roku dodać 
36 tys.zł.?   

− Radny Tomasz Kusy zapytał skąd Prezydent Miasta ma takie wyliczenia. Dodał, że Komisja 
Rewizyjna pytała o te koszty samego dyrektora ale ich nie otrzymała. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że dysponuje takimi wyliczeniami i nic nie stoi na 
przeszkodzie aby zainteresowani radni je otrzymali. 

− Radny Robert Myśliwy uznał, że przyśpieszony tryb nie pozwala wyważyć wszystkich za i 
przeciw. Wątpliwości więc budzi kwestia zainwestowania dużych pieniędzy w tzw. balon, który 
jest oczywiście potrzebny bo dzięki niemu korty miały być atrakcyjniejsze a ludzie nie musieli 
jeździć do innych miast aby skorzystać z tego typu obiektów. Dodał, że minął rok i wychodzi na 
to, że ta inwestycja nie podniosła atrakcyjności tych kortów.  Mając na uwadze, że prowadzenie 
kortów nie jest dochodowe zapytał skąd pewność, że znajdzie się chętny podmiot prywatny. 
Dalej uznał, że rozpoczęcie sezonu 1-go mają nie przeszkadza w tym aby podmiot taki wziął te 
korty w dzierżawę z miesięcznym opóźnieniem. Uznał więc, że osobiście chciałby posłuchać 
argumentacji dyrektora w tym względzie. Następnie odnosząc się do panu pracy RM na 2011 
rok wskazał, że w porządku dzisiejszej sesji brak jest sprawozdania na temat współpracy z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego. Zapytał więc o przyczynę tego braku.       

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że o zmianach w planie pracy Rady zamierza 
poinformować radnych na końcu sesji, z uwagi, że jest tam kilka zmian. Następnie przekazał, że 
oddanie w dzierżawę to nie jest przekazanie majątku gminy w prywatne ręce, a procedura 
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ustalenia ceny wyjściowej powinna objąć wszystkie składniki kosztów, w tym i amortyzację 
tzw. balonu.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk uznał, że to radni zdecydują co dalej będzie z tą uchwałą, nie 
można jednak mówić o przedsiębiorczości i za każdym razem to blokować. Uznał, że korty 
tenisowe to ciężki temat, a uzyskanie zwrotu nakładów w przeciągu 10 lat niemożliwe, 
podobnie jak niemożliwe będzie uzyskanie zwrotu nakładów na budowę basenów.   

− Radny Tomasz Kusy uznał, że OSiR generalnie jest niedochodowy, może więc i RCK miasto 
wydzierżawi. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że oczywiście może wydzierżawić również basen 
łącznie z campingami. Dodał, że powodem tej uchwały jest to, że dyrektor mógłby 
wydzierżawić korty na 3 lata ale nie znajdzie na to zainteresowanych bez gwarancji 
funkcjonowania na dłuższy czas, a na dłuższy czas trzeba już zgody Rady. 

− Radny Tomasz Kusy w związku z tym zapytał co w mieście można jeszcze wydzierżawić. 
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że generalnie można wszystko gdy nie ma 

przeszkód formalnych. 
− Radny Piotr Dominiak przyłączając się do głosu radnego Tomasza Kusego prosił o wyłączenie 

tej uchwały z porządku obrad m.in. na fakt potrzeby publikacji projektu na BIP-ie w celu 
przeprowadzenia konsultacji.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie wniosek radnego Tomasza Kusego aby nie 
przyjmować pod obrady dzisiejszej sesji  dodatkowego projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości znajdującej się w trwałym zarządzie.

Rada przy 21 głosujących radnych, 7 głosami za, 12 przeciw i 2 wstrzymującym się odrzuciła 
powyższy wniosek. 
− Radny Ryszard Frączek przedstawił wnioski mające na uwadze usprawnienie funkcjonowania 

Rady:
1) poprosił aby Radca Prawny urzędu przedstawiła stanowisko prawne, czy nie jest łamany 

statut poprzez takie wprowadzanie uchwał. Wskazał, że statut mówi o terminie 14 dni przed 
sesją,

2) w przypadku gdyby okazało się jednak, że statut nie jest łamany to stawia wniosek aby 
odrzucić wszystkie dodatkowe uchwały z uwagi na niemożliwość podjęcia rzetelnych 
decyzji w przedmiotowych sprawach.   

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że Rada w każdym momencie może wprowadzić zmiany 
do porządku obrad bezwzględną większością głosów, wystarczy więc 12 głosów za taką zmianą. 

− Radny Ryszard Frączek poprosił jednak o zdanie Radcy Prawnego urzędu w tym względzie. 
− Radca Prawny Elżbieta Topór potwierdziła, że przepis ustawy o samorządzie gminnym daje 

radzie możliwość wprowadzenia zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady. Dodała, ze przepis ten funkcjonuje już od wielu lat. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie wniosek radnego Ryszarda Frączka aby 
odrzucić wszystkie dodatkowe uchwały z uwagi na niemożliwość podjęcia rzetelnych decyzji w 
przedmiotowych sprawach.

Rada przy 21 głosujących radnych, 7 głosami za, 14 przeciw i 0 wstrzymujących się odrzuciła 
powyższy wniosek. 
− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie wniosek o włączenie do porządku obrad 7 

projektów uchwał przedstawionych wcześniej radnym.
Rada przy 21 głosujących radnych, 14 głosami za, 6 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższy wniosek.    
− Radny Ryszard Frączek zwrócił uwagę, że w styczniu radni złożyli do Rady projekt uchwały 

dotyczący programu „Rodzina 3+” i zgodnie ze statutem projekt ten powinien znaleźć się w 
porządku następnej sesji. Dodał, że zdaje sobie sprawę, że urząd miasta intensywnie pracuje nad 
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tą uchwała w związku z powyższym poprosił o informację kiedy ta uchwała będzie 
wprowadzona, tak aby nie nastąpiło jej pominięcie.

− Przew. RM  Tadeusz Wojnar przekazał, że ta uwaga nie odnosi się do proponowanego porządku 
obrad. Następnie dodał, że na styczniowej sesji radni uzyskali konsensus w tej kwestii. Uchwała 
ta jest już po etapie uzgodnień i najprawdopodobniej znajdzie się w porządku obrad 
kwietniowej sesji.  

− Radny Tomasz Kusy uznał, że nikt z nim żadnego konsensusu nie zawierał, dlatego też 
cierpliwie czeka, gdyż zgodził się jedynie na to aby ta uchwała została przeniesiona dalej.   

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że radni byli świadkami uzyskania tego konsensusu 
zawartego na sesji, kiedy ten projekt wpłynął. Przyjęto wówczas pewną procedurę i obecnie 
praca nad tym projektem uchwały dobiega końca. Uznał, że nie ma żadnych procedur grożących 
uchyleniem tej uchwały.    

− Rady Tomasz Kusy przekazał, że mówi o prawie radnego do składania projektów uchwał. 
Wskazał też, że żadnego głosowania nad tym projektem uchwały nie było.

− Radny Robert Myśliwy jeszcze raz podniósł kwestię braku w porządku materiału przyjętego w 
planie pracy Rady na marcową sesję.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że w tej kwestii radni zostaną poinformowani na końcu 
sesji, kiedy będą przedstawione wnioski o zmianę planu pracy Rady. Następnie poddał pod 
głosowanie zmieniony porządek obrad.

Rada przy 21 głosujących radnych, 14 głosami za, 7 przeciw i 0 wstrzymującymi się przyjęła 
następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Prezentacja na temat planowanych prac w rezerwacie Łężczok.
5. Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Raciborzu za rok 2010.
6. Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii za rok 2010.
7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok.
8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w sprawie 

powierzenia Miastu Tychy prowadzenia Izby Wytrzeźwień dla mieszkańców Miasta Raciborza.
9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Śląskiego z 

przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych - książek i czasopism pedagogiczno - 
psychologicznych dla Pedagogicznej Biblioteki Wojewódzkiej w Rybniku Filia w Raciborzu.

10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
11. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Śląskiego Oddziału Straży 

Granicznej. 
12. Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu z terenu miasta Racibórz”.
13. Uchwała w sprawie przyznania dotacji ze środków budżetu Miasta Racibórz na realizację 

inwestycji związanych z usuwaniem elementów zawierających azbest z obiektów budowlanych 
zlokalizowanych na terenie Raciborza.

14. Uchwała w sprawie ustalenia stawki opłat za korzystanie przez operatora i przewoźnika z 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządzającym jest Gmina 
Racibórz.

15. Uchwała w sprawie nadania nazwy skwerowi na terenie miasta Racibórz.
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości drogowych położonych w Raciborzu przy ulicy 
Wygonowej i Zakładowej.
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17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie terenu przyległego do nieruchomości 
zabudowanej budynkiem wielomieszkaniowym Londzina nr 28.

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargowym nieruchomości 
położonej w Raciborzu przy ulicy Poprzecznej.

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargowym nieruchomości 
położonej w Raciborzu przy ulicy Porzeczkowej.

20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargowej nieruchomości 
zabudowanej położonej w Raciborzu przy ulicy Kpt. Serafina Myśliwca nr 33.

21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych położonych w 
Raciborzu przy ulicy Bolesława Leśmiana i w obrębie ulic Dolnej i Górnej.

22. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
23. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na włączenie w obszar Katowickiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej S.A. Podstrefy Jastrzębsko-Żorskiej nieruchomości położonej w Raciborzu w 
obrębie ulic Komunalnej, Cecylii, Nad Koleją.

24. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego.
25. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości znajdującej się w 

trwałym zarządzie.
26. Uchwała w sprawie skargi na Dyrektora Dwujęzycznej Szkoły Podstawowej Nr 5 dla 

Mniejszości Niemieckiej w Raciborzu.
27. Uchwała w sprawie skargi na pracownika Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu.
28. Uchwała w sprawie skargi na pracowników Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu.
29. Interpelacje, zapytania i wnioski.
30. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 20 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła 
Protokół Nr IV/11 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 23 lutego 2011 r. 

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał Przew. RM bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta 
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. Następnie 
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami – zał. 
Nr 5 do protokołu.

− Radny Ryszard Frączek odnosząc się do informacji Prezydenta Miasta w zakresie konsultacji 
społecznych prowadzonych w ramach prac nad przygotowaniem dokumentu pt „Rodzina +„ i 
uwagi Przew. RM Tadeusza Wojnara, że na następnej sesji będą przedłożone radnym dwa 
projekty uchwał, przekazał, że w tym zakresie na styczniowej sesji to Prezydent Miasta 
zaproponował aby uchwała radnych trafiła do komisji oświaty, na której będzie analizowana. 
Dodał, że Prezydent Miasta słowa dotrzymał i na komisji uchwała ta była analizowana i radni 
zgodzili się na wszystkie zaproponowane zmiany celem przygotowania wspólnego stanowiska. 
Następnie Prezydent Miasta przeprowadził konsultacje społeczne, a na ostatniej komisji oświaty 
ta uchwała również była analizowana. Uznał więc, że mówienie teraz o dwóch uchwałach jest 
nieporozumieniem, gdyż radni zgodzili się, że nad uchwałą radnych będzie się wspólnie 
pracować. Zgodzono się nawet na to, że program ten będzie nazywał się „Rodzina +”.
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− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że stanowisko to powinno zostać uzgodnione w grupie 
radnych, którzy podpisali się pod pierwotną uchwałą.

− Radny Ryszard Frączek przekazał, że zostało to uzgodnione na komisji oświaty do której tą 
uchwałę skierowano, po czym zapytał dlaczego więc zwlekano z włączeniem tej uchwały do 
porządku tak długo.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar podtrzymał swoje słowa, że stanowisko to powinno zostać 
uzgodnione w grupie radnych wnoszących tą uchwałę.      

Ad 4. Prezentacja na temat planowanych prac w rezerwacie Łężczok.

− Nadleśniczy Nadleśnictwa Rudy Raciborskie Zenon Pietras w formie prezentacji przedstawił 
radnym materiał poświęcony planowanemu remontowi stawów Salm Mały, Salm Duży i 
Babiczok Północny realizowanego w ramach projektu współfinansowanego z funduszu 
europejskiego pn. „Odtworzenie prawidłowych stosunków wodnych na terenie rezerwatu 
przyrody Łężczok”. Prezentowany materiał stanowi  – zał. Nr 6 do protokołu.

− Radny Dawid Wacławczyk przekazał, że będąc przewodnikiem zajmuje się turystyką, a w 
związku z tym poprosił o większe udostępnienie walorów rezerwatu dla turystów, m.in. poprzez 
wykonanie parkingu od strony Raciborza oraz ścieżki edukacyjnej, a także stworzenie strony 
internetowej poświęconej rezerwatowi, gdzie warto wyeksponować, że wejście do rezerwatu 
jest bezpłatne oraz zamieścić informację o dostępnie do przewodnika, który oprowadzi po 
rezerwacie.  

− Nadleśniczy Zenon Pietras przekazał, że jedyny zagospodarowany wjazd do rezerwatu istnieje 
od strony Babic i został wykonany przez nadleśnictwo, tam też umieszczone są tablice 
informacyjne. Natomiast od strony Raciborza, sprawa parkingu to sprawa przyszłości, najpierw 
musi zostać zrealizowany remont stawów. W zakresie tablic informacyjnych przekazał, że ten 
projekt je zakłada. W zakresie przewodnika przekazał, że Nadleśnictwo w ramach swych 
obowiązków prowadzi edukację leśną. Przez nadleśnictwo więc przewija się dużo wycieczek 
szkolnych, szczególnie zainteresowanie budzi teren pożarzyska oraz nowoczesna szkółka 
kontenerowa w Nędzy. Dodał, że w zakresie rezerwatu Łężczok gdy będzie takie 
zapotrzebowanie to Nadleśnictwo też jest w stanie pomóc.    

− Radny Franciszek Mandrysz wskazał, że w granicach administracyjnych miasta znajdują się 
hodowlane zbiorniki wodne, a także nieczynny staw, który został podzielony. Dalej wskazał, że 
miasto ze swojej strony wykonało już przystanek oraz okoliczne drogi dojazdowe. Zapytał więc 
czy istnieje możliwość zagospodarowania tego nieczynnego stawu i do kogo w tej sprawie 
należy się zwrócić.    

− Nadleśniczy Zenon Pietras przekazał, że z tym stawem związana jest pewna anegdota, mówiąca 
o tym, że na tym stawie próbowano nawet uprawiać ryż. Dalej wskazał, że jest to teren poza 
rezerwatem i Lasy Państwowe nie przewidują odtworzenia w tym miejscu stawu. Następnie 
przekazał, że po zrealizowaniu zadania związanego z remontem stawów Nadleśnictwo chętnie 
włączy się w kwestie wykonania parkingu i wjazdu od strony Raciborza.   

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk zapytał czy remontowane będą również stawy dzierżawione w 
tej chwili. 

− Nadleśniczy Zenon Pietras przekazał, że na terenie rezerwatu stawy są w zarządzie 
Nadleśnictwa, a użytkownikiem stawów jest Gospodarstwo Rybackie Niemodlin. Wskazał, że 
stawy bez ryb zarosły by bardzo szybko. Dodał jednak, że stawy o które pyta Prezydent Miasta, 
to stawy poza rezerwatem wydzierżawione prywatnemu właścicielowi i one nie będą 
remontowane.     

− Przew. RM Tadeusz Wojnar dziękując gościom zamknął przedmiotowy punkt obrad.
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Ad 5. Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej 
           w Raciborzu za rok 2010.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały. Dodał, że przy tym temacie osobiście odniósł się do wypowiedzi 
radnego Ryszarda Frączka z komisji oświaty wskazując, że uwagi radnego przekaże firmie 
“Leśna Polana”, która sama uzna co dalej z tym zrobi. 

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że na Komisji OKSRiOS przedmiotowe 
sprawozdanie szczegółowo omówiła Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka, a także 
wyczerpująco wyjaśniła kwestie przedstawione na komisji przez radnych, i tak:

− Radny  Ryszard Frączek zwrócił uwagę, na brak w sprawozdaniu informacji z zakresu 
warsztatów szkoleniowych dla pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej,

− Radna Krystyna Klimaszewska prosiła, aby pani Prezydent rozważyła wydłużenie godzin 
pracy Dziennego Domu Pomocy Społecznej “Iskierka” przy ul. Ocickiej 13a, wskazując 
jednocześnie, że  takie dzienne wsparcie powinno pojawić się także na Ostrogu i Płoni,

− Radny Roman Wałach prosił o wyjaśnienie kwestii mieszkań chronionych i wydatków z tym 
związanych jakie ponosi gmina,

− Radny Ryszard Frączek zgłosił drugi temat związany z organizacją spotkań przez OPS, 
szczegółowo opisany w protokole komisji, który nie został skomentowany.

Ostatecznie Komisja OKSRiOS jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 
przedmiotowej sprawie. Na koniec dodała, że radny Ryszard Frączek opuścił wcześniej 
posiedzenie i nie brał udziału w tym głosowaniu.

− Radny Ryszard Frączek odnosząc się do słów radnej Krystyny Klimaszewskiej poprosił aby 
formułowane wypowiedzi były zgodne z rzeczywistością. Dodał, że nie ma dylematu gdyż 
wydał swoja prywatną opinie za którą odpowiada. Po drugie nie rozumie dlaczego wspomniano 
tylko o nim, że opuścił posiedzenie, skoro komisje opuściło więcej radnych, a on opuścił 
posiedzenie po usprawiedliwieniu się. Poprosił aby nie podawać informacji, które powodują 
tylko pewne zamieszanie. Następnie zapytał  radnego Franciszka Mandrysza czy jego 
wypowiedź i informacja o tym, że uwagi z komisji przekaże na „Leśną Polanę” zostaną 
dokonane jako przewodniczącego komisji, a jeśli tak to z jakiej przyczyny, czy jako zarządcy 
„Leśnej Polany”, a jeśli tak, to dlaczego tego rodzaju sprawy porusza. Zwracając się następnie 
do Przewodniczącego Rady przekazał, że choć w Radzie nie istnieje komisja etyki to jednak 
uznaje, że radny Franciszek Mandrysz w swoich wypowiedziach zagalopował się w pewnych 
kwestiach i naruszył jego dobre imię, dlatego też powinien zostać w tym względzie 
odpowiednio poinstruowany przez Przew. RM. Wskazał też, że na tak ważnej komisji jaką jest 
Komisja RGBiF nie powinny być omawiane prywatne wypowiedzi i emocje przewodniczącego 
komisji.      

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że w spory na komisjach nie będzie wkraczał, a radni 
mogą wyjaśniać i dochodzić swoich racji na komisjach. Poprosił również aby przewodniczący 
komisji koncentrowali się nad przebiegiem merytorycznej dyskusji, a nie nad rzeczami, które 
nie mają znaczenia przy analizowaniu uchwał.   

− Radny Franciszek Mandrysz odnosząc się do wypowiedzi radnego Ryszarda Frączka przekazał, 
że nie jest żadnym zarządcą ale był tylko organizatorem imprezy, a radny z całego sprawozdania 
OPS-u nie zajął się niczym innym jak tylko tym jednym szczegółem, w zasadzie nieistotnym. 
Wskazał że to osobiste uprzedzenia radnego naraziły firmę na utratę dobrego imienia, i co firma 
z tym zrobi to przyszłość pokarze.   
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− Radna Krystyna Klimaszewska odnosząc się do słów radnego Ryszarda Frączka przekazała, że 
dla niej słowo problem i dylemat to to samo i nie ma potrzeby tego roztrząsać. Następnie 
powołując się na raport Komisji Europejskiej poświęcony ubóstwu osób zatrudnionych i 
rozwarstwienia rynku pracy z marca tego roku, wskazała, że szczególnie zagrożeni ubóstwem są 
młodzi pracownicy do 24 roku życia, a Polska znajduje się w czołówce krajów o najwyższym 
ubóstwie osób wśród pracowników. Tym samym podjęcie w Polsce pracy nie oznacza wcale 
wyrwania się z ubóstwa. Wskazała, że osoby korzystające z wiele świadczeń pomocy 
społecznej, których nie wlicza się do dochodów, żyją nieraz lepiej niż osoby ciężko pracujące. 
W powiecie ostatnio został zanotowany najwyższy wskaźnik bezrobocia. Dalej wskazała na 
wielkość wydatków gminy przeznaczonych na zasiłki i pomoc w naturze oraz na ilość osób, 
które skorzystały z tej pomocy, co daje średnią 820 zł na osobę w ciągu roku. Dodała, że wciąż 
rośnie liczba osób, którym należy się pomoc, a w związku z tym mimo większego budżetu OPS, 
środków na wypłatę pomocy wciąż jest niewystarczająco. Uznała więc, że problem ten należy 
przedstawić u Wojewody oraz poszukać dodatkowych środków na ten cel. Dalej wskazała, że 
już na komisji poruszyła problem Dziennego Domu Pomocy Społecznej  „Iskierka” i jeszcze raz 
zaapelowała o utworzenie takiego samego domu dla mieszkańców Płoni i Ostroga. Następnie 
wskazała na wielkość środków jaką gmina przekazuję na opiekę w Domu Pomocy Społecznej 
„Złota Jesień”, i że średnio daje 12 tyś zł rocznie na 1 osobę. W związku z tym zaproponowała 
aby w ramach tego ośrodka wygospodarować jedno z pomieszczeń dla obopólnych korzyści. 
Kolejną propozycją jaką przedstawiła już wcześniej było wydłużenie czasu pracy pracownikom 
DDPS „Iskierka” przynajmniej do godz. 1530.     

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/48/2011 stanowi zał. Nr 7 do protokołu.

Ad 6. Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z Gminnego Programu Przeciwdziałania
          Narkomanii za rok 2010.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że na Komisji OKSRiOS projekt przedmiotowej 
uchwały szczegółowo omówiła Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka udzielając 
również odpowiedzi na pytania radnych w dyskusji, i tak:
− Radny Ryszard Wolny pytał po wiedzę na temat ilości i wieku mieszkańców Raciborza 

uzależnionych od narkotyków,
− Radny Roman Wałach miał wątpliwości, czy forma zajęć profilaktycznych z zakresu 

przeciwdziałania narkomani np. teatrzyki, prowadzona w szkołach jest odpowiednia.
Ostatecznie Komisji OKSRiOS jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr V/49/2011 stanowi zał. Nr 8 do protokołu.
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Ad 7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z jej autopoprawką. Dodał, że radny Ryszard Frączek nie brał 
udziału w głosowaniu gdyż opuścił w tym czasie salę.

− Radny Ryszard Frączek poprosił aby poinstruować przewodniczącego komisji, że radni nie 
muszą się tłumaczyć gdy potrzebują wyjść z posiedzenia. Uznał, że tego typu wypowiedzi nie 
dotyczą spraw komisji.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że wyraził swoja opinie już przy pierwszej sprawie. 
Uwaga do wszystkich szefów komisji jest taka aby zająć się protokołowaniem rzeczy istotnych 
i prezentować na sesji tylko i wyłącznie wnioski podjęte przez komisje. Następnie z uwagi na 
pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę wraz z jej autopoprawką – zał. Nr 9 i 10.

Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. Uchwała Nr V/50/2011 stanowi zał. Nr 11 do 
protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 
          w sprawie powierzenia Miastu Tychy prowadzenia Izby Wytrzeźwień dla mieszkańców
          Miasta Raciborza.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr V/51/2011 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa
          Śląskiego z przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych - książek i czasopism
          pedagogiczno - psychologicznych dla Pedagogicznej Biblioteki Wojewódzkiej w Rybniku
          Filia w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/52/2011 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.
 

Ad 10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/53/2011 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.
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Ad 11. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Śląskiego Oddziału Straży
            Granicznej. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 20 głosami za, 1 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/54/2011 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu z terenu miasta Racibórz”.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/55/2011 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie przyznania dotacji ze środków budżetu Miasta Racibórz 
            na realizację inwestycji związanych z usuwaniem elementów zawierających azbest 
            z obiektów budowlanych zlokalizowanych na terenie Raciborza.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z uwzględnieniem autopoprawki Prezydenta Miasta polegającej 
na dopisaniu w podstawie prawnej uchwały po słowie „projektów”słowa „aktów” oraz 
wykreśleniu w § 3 ust. 5 regulaminu początkowych słów w zdaniu ”Po złożeniu wniosku”.

− Radny Ryszard Frączek odnosząc się do treści § 2 regulaminu zgłosił wniosek aby zwiększyć 
maksymalną kwotę dotacji jednego zadania dla osób fizycznych z kwoty 2.000 zł na 3.000 zł. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk zwrócił uwagę, że osoba fizyczna jak i pozostali 
wnioskodawcy mogą ubiegać się o tego rodzaju dotacje zarówno w mieście jak i powiecie, tym 
sposobem ostateczna kwota dotacji dla osoby fizycznej z obu źródeł może wynieść 
maksymalnie 4.000 zł. 

− Radny Ryszard Frączek przekazał, że wycofuje swój wniosek.
− Radny Andrzej Lepczyński potwierdził, że o tego rodzaju środki można ubiegać się zarówno w 

mieście jak i w powiecie.
− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z autopoprawką Prezydenta 
Miasta zgłoszoną na Komisji RGBiF.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę wraz z jej 
autopoprawką. Uchwała Nr V/56/2011 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie ustalenia stawki opłat za korzystanie przez operatora 
             i przewoźnika z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo
             zarządzającym jest Gmina Racibórz.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką polegającej na dopisaniu w § 3 słów „z mocą 
obowiązującą od dnia 1 września 2011 r.”.
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− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z uwzględnieniem autopoprawki Prezydenta Miasta polegającej 
na dopisaniu w podstawie prawnej uchwały po słowie „projektów”słowa „aktów” oraz 
dopisaniu w § 3 słów „z mocą obowiązującą od dnia 1 września 2011 r.”.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z autopoprawkami Prezydenta 
Miasta zgłoszonymi na komisjach.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę wraz z jej 
autopoprawką. Uchwała Nr V/57/2011 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.

Ad 15. Uchwała w sprawie nadania nazwy skwerowi na terenie miasta Racibórz.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił autopoprawkę polegającej na dopisaniu w 
podstawie prawnej uchwały po słowie „projektów”słowa „aktów”.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z jej autopoprawką.

Rada przy 22 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. Uchwała Nr V/58/2011 stanowi zał. Nr 19 do 
protokołu.

Ad 16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
            prawa użytkowania wieczystego nieruchomości drogowych położonych w Raciborzu
            przy ulicy Wygonowej i Zakładowej.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. Jednocześnie przekazał, że radni zwrócili się z prośbą aby załączone 
mapki były bardziej szczegółowe.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr V/59/2011 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie terenu przyległego do nieruchomości
            zabudowanej budynkiem wielomieszkaniowym Londzina nr 28.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr V/60/2011 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.
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Ad 18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargowym
            nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Poprzecznej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr V/61/2011 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.

Ad 19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargowym
            nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Porzeczkowej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr V/62/2011 stanowi zał. Nr 23 do protokołu.

Ad 20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargowej
            nieruchomości zabudowanej położonej w Raciborzu przy ulicy Kpt. Serafina Myśliwca
            nr 33.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr V/63/2011 stanowi zał. Nr 24 do protokołu.

Ad 21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych
            położonych w Raciborzu przy ulicy Bolesława Leśmiana i w obrębie ulic Dolnej 
            i Górnej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za, 1 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/64/2011 stanowi zał. Nr 25 do protokołu.

Ad 22. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 15 głosami za, 1 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/65/2011 stanowi zał. Nr 26 do protokołu.
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Ad 23. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na włączenie w obszar Katowickiej Specjalnej
            Strefy Ekonomicznej S.A. Podstrefy Jastrzębsko-Żorskiej nieruchomości położonej 
            w Raciborzu w obrębie ulic Komunalnej, Cecylii, Nad Koleją.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Andrzej Lepczyński wskazał, że temat strefy nie jest tematem nowym, strefy w Polsce 
istnieją od kilkunastu lat, sama strefa katowicka istnieje od 1996 r. i jest jedną z najlepiej 
rozwijających się stref, skupia ponad 200 inwestorów z całego świata. Podnosząc na nowo 
temat strefy chodziło radnym o stworzenie nowych miejsc pracy. Jest to szansa zarówno dla 
istniejących firm oraz firm z zewnątrz. Wskazał następnie na wymierne korzyści dla firm 
płynące z prowadzenia działalności w strefie. Dodał, że cieszy go również zgoda radnych w tym 
względzie, co jest o tyle ważne, że droga w tej sprawie jest długa.         

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał informacje ze spotkania z wiceszefem katowickiej i jego 
spostrzeżenia dotyczące miasta. Przekazał, że okres lat 90 to okres trochę przespany, wpływ na 
to miało też postrzeganie Raciborza jako miasta o niskim bezrobociu. Obecnie zaś zmieniły się 
priorytety i tym samym argumenty miasta pozwalają na podjęcie próby wejścia do strefy.    

− Radny Dawid Wacławczyk przekazał, że co do intencji to jest jasna sprawa i komisje się 
wypowiedziały. Szkoda tylko,  że do tej pory mówiono w dwóch obozach. Zapytał też czy 
prowadzone są już rozmowy z potencjalnie zainteresowanymi firmami. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że to póki co tylko rozmowy.
− Radny Roman Wałach odnosząc się do konkretnych terenów przewidzianych pod strefę zapytał 

jak to się ma do terenów zapisanych w studium rozwoju miasta, wyznaczonych jako potencjalne 
tereny pod strefy. Dodał, że terenów tych jest więcej dlaczego więc wybrano tylko te. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zdecydowano włączyć te tereny, którymi w tej 
chwili miasto dysponuje i dla przeznaczenia których jest zgodny plan przestrzenny. Wskazał, że 
oczywiście są jeszcze inne tereny np. wokół zbiornika zapisane w studium ale jeszcze nie 
przyjęte w planie zagospodarowania przestrzennego. Dodał, że o strefę ubiega się wiele gmin 
ale ma nadzieje, że wniosek miasta znajdzie aprobatę ministra gospodarki.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że do tego tematu należy podchodzić spokojnie bez 
zbytniego napinania się.

− Radny Ryszard Frączek zapytał dlaczego przez kilkanaście lat sprawujący urząd prezydenta 
miasta robili wszystko aby tej strefy nie było. Wskazał również na inne pomysły np. 
uruchomienie strefy na terenie po byłym Prodrynie. Uznał, że to obecne ożywienie jest dobre 
dla miasta choć spóźnione. Nie kryje natomiast zaniepokojenia, że tak ważny dokument trafia 
pod obrady Rady dopiero na komisjach i że jest nieprecyzyjny. Po pierwsze wskazał na potrzebę 
konsultacji by pokazać mieszkańcom plusy dla raciborskiego biznesu. Po drugie by pomyśleć o 
rozwoju strefy pod kątem przedsiębiorstw promujących rolnictwo. Po trzecie wskazał na brak 
płyty CD z ofertą inwestycyjna miasta. Dalej uznał, że Prezydent Miasta do tej pory blokował 
tego typu inicjatywy, nagle temat wprowadza ale bez materiału poglądowego. Poprosił więc aby 
materiał taki został radnym przygotowany.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że informacje o terenach inwestycyjnych są 
dostępne w Referacie Promocji. Wypowiedź radnego Ryszarda Frączka ocenił jako żenującą, a 
każdy radny wie o jaki teren chodzi. Dodał, że ta uchwała nie ma promować terenu 
inwestycyjnego ale jest próbą włączenia tego terenu do strefy. Jest to więc uchwała intencyjna, 
która zostanie dołączona do wniosku sporządzonego przez  podstrefę jastrzębsko–żorską. 

− Radny Henryk Mainusz przypomniał, że o tym terenie dyskutowano jeszcze za czasów 

14



prezydenta Jana Osuchowskiego, w tym też czasie tereny te zostały włączone pod przemysł. 
Były też próby podłączenia ich pod strefę ale nie było ku temu przyzwolenia, gdyż wtedy 
liczyło się bardziej bezrobocie. Teren jest więc znany od 12 lat i nie był objęty żadną tajemnicą. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar wskazał, że tak jak argumentowali to radni Andrzej Lepczyński i 
Franciszek Mandrysz zmieniły się uwarunkowania i polityka państwa. Dodał, że pamięta jak w 
1994 r. podejmowano pierwsze próby stworzenia strefy na terenach byłego Żelbetu. Wówczas ta 
próba nie miała szansy powodzenia. Obecnie jest na to szansa z uwagi na zmianę polityki 
państwa  i indywidualne możliwości poszczególnych osób.     

− Radny Roman Wałach przekazał, że natknął się na artykuł, który pokazuje że strefy 
ekonomiczne to coś co już wyczerpało swoją formułę w Polsce i teraz należy skupić się na 
polityce klastrowej.  W związku z tym zapytał jakich kolejnych działań będzie można się 
spodziewać w tym temacie. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie ma żadnej sprzeczności pomiędzy strefami a 
klastrami. Dodał, że wyobraża sobie, że takie klastry będą powstawać w oparciu o nasze duże 
przedsiębiorstwa jak Rafako, SGL czy Mieszko.  Wskazał, że strefy zgodnie z prawem mogą 
funkcjonować do 2020 roku, mówi się jednak o przedłużeniu ich działalności na kolejne 10 lat. 
Uznał, że rentowność w strefie uzyskuje się po 5 latach więc jest jeszcze czas aby tą strefę 
uruchamiać i jest to dobre także dla klastrów. . 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/66/2011 stanowi zał. Nr 27 do protokołu.

Ad 24. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/67/2011 stanowi zał. Nr 28 do protokołu.

Ad 25. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości
            znajdującej się w trwałym zarządzie.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że otrzymał analizę finansową z działalności 
obiektów OSiR-u, z której wynika, że korty w zeszłym roku miały 26.144,58 zł wpływów i 
62.858,39 zł kosztów, co daje kwotę 36.713,81 zł starty, w tym w kosztach kwota 5.145 zł to 
koszty remontów, 32.009 zł. to podatki, woda i energia elektryczna, 15.684 zł to koszty 
wynagrodzenia i umowy zlecenia kortowego i reszta to koszty ogólnozakładowe ok. 37.000 zł. 
Dodał, że większość działalności OSiR to działalności niedochodowe i teoretycznie można by 
przyjąć, że każdą z nich można przekazać w dzierżawę, jest jednak wiele dziedzin które w 
żaden sposób nie rokują zwrotu poniesionych nakładów więc urząd tego nie będzie proponował. 
Dalej uznał, że jedynie basen z campingami nadawałby się jeszcze do zastosowanie tego trybu. 
Dodał, że w przypadku dzierżawy przedmiotowych korty uchroni to gminę przed ponoszeniem 
kolejnych strat. Wyjaśnił, że nie chodzi tu o pominięcie jakichkolwiek procedur ale kierowano 
się tym, że być może pozyska się dzierżawce na okres dłuższy niż 3 lat, myśli się w tym 
wypadku o okresie 10 lat, stąd też taki tryb przedłożenia tej uchwały radnym. 
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− Radny Dawid Wacławczyk wskazując na stratę w wysokości 36.000 zł zapytał skąd nadzieja, że 
znajdzie się chętny,  a może strata ta jest celowo zaniżona albo są jeszcze jakieś inne przyczyny. 
Zapytał jeszcze czy po zakupie tzw. balonu upłynął już wystarczający czas aby być pewnym, że 
nie da się na tym miastu zarobić. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że dla oceny wystarczy zdrowy rozsądek gdyż na 
wielu dziedzinach sfera publiczna nie potrafi zwyczajnie zarabiać. Strata na kortach jest pozycją 
stałą OSiR-u od wielu lat. Dalej przekazał, że zakłada, że podmiot prywatny wykaże większe 
zainteresowanie, lepsze wykorzystanie i lepszą ofertę  wkładając w to swoją pracę. 

− Radny Dawid Wacławczyk zapytał czy kupując balon już wtedy wiedziano, że wypuści się to 
pod dzierżawę. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk poprosił aby nie próbowano mu nic insynuować. Wskazał, że 
kilka lat temu, kiedy korty już były nierentowne pojawiła się oferta jednego instruktora ale od 
razu znalazła się konkurencja, a z uwagi, że nie było porozumienia miasto zrezygnowało z tego 
pomysłu. 

− Radny Dawid Wacławczyk zapytał czy zakup balonu to była próba uniknięcia dalszych strat.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że budowa balonu była tylko taką próbą, może ona 

poprawić działalność kortów tenisowych, bo przedłuża okres korzystania z nich.  
− Radny Dawid Wacławczyk uznał, że głównym więc celem miasta nie było uniknięcie strat ale 

dłuższe udostępnienie kortów mieszkańcom. 
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że głównym celem była dodatkowa oferta dla 

środowisk tenisowych, które musiały jeździć do innych miasta aby skorzystać z tego typu 
oferty. Następnie zapytał co radny ma przeciwko temu, że przedsiębiorca wchodzi na część 
mienia gminy, tak jak na lokal użytkowy i prowadzi tam działalność gospodarczą i gmina z tego 
tytułu nie ponosi strat.  

− Radny Dawid Wacławczyk przekazał, że nie ma nic przeciwko temu ale martwi go zawsze 
sytuacja, że przedsiębiorca prywatny może to uczynić lepiej niż miasto.    

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w żaden sposób korty tenisowe nie stanowią 
strategicznego mienia gminy, którego nie można wydzierżawić podmiotowi prywatnemu.  

− Radny Ryszard Frączek zapytał jakie przesłanki decydowały o wykonaniu balonu, jeżeli 
wydatkowanie tych środków już wówczas budziło tak wielkie kontrowersje, komu to miało 
służyć i czy już wówczas myślano o wydzierżawieniu kortów. Zastanawia się też nad koncepcją 
aquaparku i słów Prezydenta Miasta, że nie będzie to z biznesowej strony zyskiem dla miasta, 
więc niedługo może okazać się, że znów ktoś się pomylił. Uznał, że za decyzje sprzed 3 lat 
powinien ktoś odpowiadać.  

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że chodzi o to aby były porządne korty tenisowe, 
udostępniane powszechnie mieszkańcom i szkółkom tenisowym. Uznał, że gmina nie jest tego 
wstanie tak poprowadzić. Dodał, że są to jego pomysły i decyzje wynikające z analizy 
finansowej OSiR-u, łącznie z tym, że polecił też zamknąć hotel, który również wygenerował 
stratę w wysokości 233 tyś.zł.  Wskazał, że jest to poszukiwanie sposobu na utrzymanie bazy w 
należytej jakości i szerokie jej udostępnianie, a przy okazji pobudzanie przedsiębiorczości. 

− Radny Ryszard Frączek zapytał czy jest już ktoś, kto ma to wydzierżawić i dlatego jest ten 
pośpiech, czy może jednak warto poczekać aby uchwała ta nie rodziła żadnych wątpliwości.  

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że rzeczywiście gdyby nie było zainteresowania to 
by takich działań nie podejmował. Jest podmiot z którym prowadzi się rozmowy, podmiot ten 
deklaruje, że jeżeli wygra przetarg to podejmie się  tej działalności ale w okresie 10 lat, bo 3 lata 
to jest za mało.  

− Radny Ryszard Frączek w związku z tym zapytał co to będzie za przetarg.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że większość mienia gminnego jest dzierżawiona 

bądź sprzedawana w wyniku zainteresowania się prywatnych podmiotów i jest to normalna, 
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legalna działalność.  Gmina oczywiście ogłosi przetarg i  nie ma gwarancji czy ten albo inny 
podmiot ten przetarg wygra, najpierw trzeba do niego stanąć, trzeba się liczyć z konkurencją. 

− Radny Ryszard Frączek przekazał, że pamięta jeden przetarg na baseny gdzie wygrał nie ten co 
trzeba i przetarg unieważniono. W związku z tym składa wniosek aby uchwałę tą zdjąć z 
porządku i odłożyć na następną sesję. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że podziela obawę radnego Dawida Wacławczyka, czy 
znajdzie się taki chętny, niemniej jednak trzeba spróbować.

− Radny Robert Myśliwy przekazał, że zgadza się z Prezydentem Miasta, że te korty powinny 
żyć, być może droga którą się proponuje i wydzierżawienie prywatnemu podmiotowi jest 
najlepszą, tak aby ta cześć OSiR-u ożyła. Dalej nie chcąc oceniać dyrektora przekazał, że takich 
jednak działań oczekuje się od menadżera OSiR-u. Wskazał, że radni nie wiedzą jakie działania 
podjął OSiR , jakie jest obłożenie tych kortów, w jakich godzinach są one czynne by ocenić czy 
jest to właściwa droga. Dodał, że być może należy pomyśleć o innym zarządcy tego obiektu.  

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że to całkiem inna kwestia.
− Radny Robert Myśliwy uznał, że być może jakieś rzeczy można jeszcze zrobić w ramach 

OSiR-u. Dodał, że radni mają jednak za mało informacji, chętnie też posłuchałby dyrektora. 
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że miasto nie dzierżawi całego OSiR-u, korty to 

cząstka z działalności. Wskazał, że OSiR w dużej mierze angażuje się na hali, którą została 
wyremontowana za pieniądze unijne i gdzie trzeba wykazać trwałość efektu. Dodał, że w tym 
roku gmina rozpoczyna budowę aquaparku, gdzie formalnym inwestorem też ma być OSiR, 
więc też będzie w to mocno zaangażowany. Wskazał, że basen z campingiem też się nie 
bilansuje, a lodowisko co się nie zdarzało wcześnie, również przyniosło stratę.  Uznał, że warto 
aby w przypadku kortów zrobić ten test, i pozwolić na to aby ten czy innych przedsiębiorca 
uruchomił je jak najszybciej.  Dodał, że niczego innego nie będzie proponował do dzierżawy 
póki tego test się nie przerobi.  Przekazał, że nie robi tego w żadnym cudzym interesie, niemniej 
przyznał że prowadzone rozmowy z pewnym instruktorem są w pełni legalne. Dodał, że 
robienie tego później nie ma sensu.  

− Radny Robert Myśliwy przekazał, że na Komisji Rewizyjnej rozmawiał z dyrektorem i pytał o 
sprawy campingu, na którego projekt rewitalizacji wydano niemałe środki, a ostatecznie partner 
się wycofał i utracono szansę na dotację z zewnątrz. Może więc też pomyśleć o 
wydzierżawieniu campingu albo o wyremontowaniu za środki gminy ale w tym momencie 
należy wymagać od dyrektora takich działań, które pozwolą to zbilansować. Wskazał jednak, że 
jest obawa, że scenariusz taki może się powtarzać. Może więc należy najpierw szukać 
możliwości zanim zainwestuje się pieniądze.   

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał na działania gminy, które nigdy nie będą dochodowe, 
gmina jednak je prowadzi bo takie są jej zadania i takie są potrzeby mieszkańców. Uznał, że tam 
gdzie można ściągać z gminy pewne koszty to można próbować. Dodał, że osobiście nie 
wydałby pieniędzy gminnych na campingi bez większościowego zaangażowania środków 
pomocowych, bo rzeczywiście ma wątpliwości czy będzie to przedsięwzięcie dochodowe. 
Uznał, że urzędnicy i radni muszą pogodzić się z tym, że jest sfera niedochodowa, którą trzeba 
jednak utrzymywać, niektóre jednak niewielkie dziedziny można próbować puszczać na wolny 
rynek.

− Radny Robert Myśliwy uznał, ze zgadza się na schodzenie z kosztów ale wolałby to robić przed 
zainwestowaniem pieniędzy gminnych. Dalej wskazał, że campingi generują tylko koszty i 
odstraszają turystów, podobnie jest z hotelem, bo OSiR sobie na radzi z tym.  Lepiej więc 
campingi oddać teraz albo zmienić tam plan i przeznaczyć teren na coś innego.     

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w mieście powstają teraz dwa lub trzy hotele i 
gmina nie powinna na tym rynku konkurować. W sprawie campingów przekazał, że jest otwarty 
na propozycje radnych.
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− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że propozycja dotycząca campingów mimo że to odrębny 
temat jest sensowna, czemu też nie połączyć jej z basenami. Uznał, że warto aby prezydent i 
radni takie pomysły inicjowali na komisjach.

− Radny Krzysztof Myśliwy wskazał, że pewnymi wskazówkami może okazać się również 
protokół z kontroli Komisji Rewizyjnej.  

− Radny Dawid Wacławczyk przekazał, że zagłosuje za ta uchwałą, bo przekonały go słowa 
Prezydenta Miasta, że to dla mieszkańców i osób grających w tenisa najlepsza obecnie 
możliwość. W zamian poprosił Prezydenta Miasta aby zastanowił się czy zrobiono tam 
wszystko, co jest w zasięgu możliwości logistycznych i organizacyjnych zarządcy.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zastanawia się już od dłuższego czasu i obiecuje, 
że będzie dalej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie wniosek radnego Ryszarda Frączka aby 
uchwałę tą zdjąć z porządku i odłożyć na następną sesję. 

Rada przy 22 głosujących radnych, 5 głosami za, 15 przeciw i 2 wstrzymującymi się odrzuciła 
powyższy wniosek radnego Ryszarda Frączka.
− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 

głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 13 głosami za, 3 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr V/68/2011 stanowi zał. Nr 29 do protokołu.

Ad 26. Uchwała w sprawie skargi na Dyrektora Dwujęzycznej Szkoły Podstawowej Nr 5 
            dla Mniejszości Niemieckiej w Raciborzu.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk, przekazał, że zwróciła się do niego osoba, która wniosła tą 
skargę podpisując się pod nią wraz z innymi rodzicami z prośbą aby w uchwale wpisać, że jest 
to skarga rodziców, a nie skarga tylko jednej osoby. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z jej powyższą poprawką.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę wraz z jej poprawką. Uchwała Nr V/69/2011 stanowi zał. Nr 30 do 
protokołu.

Ad 27. Uchwała w sprawie skargi na pracownika Miejskiego Zarządu Budynków 
            w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr V/70/2011 stanowi zał. Nr 31 do protokołu.

Ad 28. Uchwała w sprawie skargi na pracowników Miejskiego Zarządu Budynków 
            w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr V/71/2011 stanowi zał. Nr 32 do protokołu.
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Ad 29. Interpelacje, zapytania i wnioski.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przedstawił trzy wnioski Prezydenta Miasta dotyczące zmiany 
planu pracy Rady Miasta na 2011 - zał. Nr 33, 34, 35:
1) w sprawie wykreślenia z planu pracy tematu z miesiąca marca dotyczącego sprawozdania ze 

współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego,

2) w sprawie przeniesienia z miesiąca kwietnia na miesiąc czerwiec tematu dotyczącego 
udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta z wykonania budżet miasta na 2010 r.,

3) dopisane do tematu z czerwca – Gospodarka odpadami - Sprawozdania z realizacji 
Gminnego Planu Gospodarki Odpadami dla gminy Racibórz za lata 2009 – 2010.

− Radny Rober Myśliwy zaproponował aby sprawozdanie ze współpracy z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego choć nie 
wymagane jeszcze w tym roku jednak przedłożyć radnym.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał na ogrom innej pracy i w związku z tym 
zainteresowanych tematem radnych poprosił o kontakt z panią Pełnomocnik Prezydenta ds. 
Społecznych u której są wszystkie dane. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że temat ten może spokojnie zostać omówiony odrębnie 
na komisjach. Następnie poddał pod głosowanie zgłoszone wnioski o zmianę planu pracy.

Rada przy 18 głosujących radnych, 12 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła 
przedstawione zmiany w planie pracy Rady Miasta na 2011 rok. 
 
− Radny Tomasz Kusy przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) zapytał co dalej będzie z tzw. „ogrodem nauki”,
2) zapytał jaki jest obecnie status stadionu przy ul. Srebrnej,
3) zgłosił potrzebę ustawienia szlabana na końcu ul. Markowickiej. Dodał, że zgłaszał tą 

sprawę już wcześniej prosząc o ograniczeniu ruchu. Wskazał, że w tej chwili zniknął znak, a 
betonowy słupek nie zdaje egzaminu i samochody osobowe przejeżdżają, niszcząc przy tym 
drogę uczęszczaną przez spacerowiczów. Wskazał, że najlepszym rozwiązaniem jest 
przywrócenie szlabanu ale drewnianego,

4) powrócił do interpelacji sprzed paru lat gdy pytał o znikające kontenery do segregacji 
odpadów. W tym wypadku zwrócił uwagę, że w dzielnicy Obora brak jest kontenera na 
makulaturę, a segregacja odbywa się za pomocą dostarczanych worków.  Dodał, że 
mieszkańcy skażą się, że bez względnie ile worków wystawią to i tak otrzymują tylko dwa 
nowe worki na plastik i jeden na szkło, a na makulaturę w ogóle. Wskazał, że nie pomagają 
kartki z prośbą o worki na makulaturę. Zapytał więc czy coś w tym zakresie się zmieniło i 
czy nie ma możliwości aby tą segregację odpadów prowadzić w takim stopniu jak 
potrzebują to mieszkańcy.  

− Radny Roman Wałach przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) odnosząc się do odpowiedzi na wniosek w sprawie remontu ul. Rogera przekazał, że cieszy 

go fakt przewidywania tej ulicy do remontu kompleksowego, niemniej wskazał, że są tam 
jednak do wykonania pewne prace w ramach remontów bieżących m.in. sprawa chodników, 
a szczególnie deptaka wzdłuż ul. Rogera, który po zimie wręcz nie nadaje się do dalszego 
użytkowania, być może można też pociągnąć do odpowiedzialności firmę odśnieżającą ten 
teren, 

2) zmartwił go fakt nie remontowania budynku w SP 5, uznał, że zabezpieczenie tego budynku 
leży w interesie gminy, chyba, że ma być przeznaczony do rozbiórki,

3) wskazał na braki połączeń pomiędzy istniejącymi ścieżkami rowerowymi, zwrócił uwagę na 
nowo wybudowany odcinek ścieżki rowerowej w Parku Zamkowym. Generalnie stwierdził, 
że są problemy z ciągłością ścieżki rowerowej w miejscu przejazdów kolejowych,
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4) wskazał też na niedokończony odcinek drogi asfaltowej wzdłuż Rafako i podobny problem 
na połączeniu ul. Łąkowej z ul. Kościuszki gdzie też występuje degradacja jezdni. Dodał, że 
swego czasu wnioskował też o wykonanie prawoskrętu z ul. Łąkowej w ul. Kościuszki, a 
teraz składa podobny wniosek aby przy okazji remontu ul. Eichendorffa na skrzyżowaniu z 
ul. Kościuszki spróbować taki prawoskręt wykonać,

5) w zakresie remontu drogi 45 przekazał, że póki co jest jedynie deklaracja GDDKiA o 
remoncie w formie nałożenie warstwy asfaltu, w interesie jednak miasta jest to aby był to 
remont gruntowny. Zwrócił też uwagę na to aby nie pozbawiać się możliwości zrobienia 
czegokolwiek na  tej drodze w tym roku. Wskazał również, że w zakresie warunków 
panujących na tej drodze w dzielnicy Studzienna i Sudół poszła już petycja do Starosty i 
planowana jest przez mieszkańców również pikieta. Zapytał więc jakie są dalsze działania 
miasta w tej kwestii.  Uznał, że dobrze się stało, że remontu tej drogi nie wykonano w 
ubiegłym roku gdyż w tym czasie przygotowano dokumentacje pod kanalizację i 
poczyniono inne uzgodnienia tak aby remont ten mógł być kompleksowy. Wskazał jednak, 
że sprawa przejazdu kolejowego dalej jest nierozwiązana,

6) odnosząc się do dyskusji z początku sesji w sprawie dzierżawy kortów tenisowych uznał, że 
jest to super temat dla partnerstwa publiczno-prywatnego. Poprosił też aby Prezydent Miasta 
przygotował spis inwestycji, które nadają się do partnerstwa publiczno-prywatnego.         

− Radny Ryszard Frączek przedstawił następujące interpelacje:
1) poprosił o wykaz rozstrzygniętych od 01.01.2010 r. do dzisiaj przetargów w zakresie 

wykonawstwa budowlanego w Gminie Racibórz – zał. Nr 36,
2) poprosił o wykaz terenów inwestycyjnych Gminy Racibórz – zał. Nr 37,
3) poprosił o informacje związane z planowaną reorganizacją Ośrodka Dokumentacji 

Geodezyjno Kartograficznej – zał. Nr 38,
4) poprosił o informacje które z jednostek budżetowych  i w jakiej kwocie były dofinansowane 

na przeprowadzanie spotkań, szkoleń itp. w ośrodku Leśna Polana. Które z jednostek 
oświatowych przeprowadzały spotkania , wycieczki w ośrodku Leśna Polana, jakie były 
wydawane środki i na czym polegały zajęcia? Co było kluczowym argumentem 
przeprowadzenia takich spotkań w ośrodku Leśna Polana – zał. Nr 39,

5) poprosił o skład rad nadzorczych i wynagrodzenia za rok 2010 firm, w których udziały ma 
gmina Racibórz – zał. Nr 40. 

− Radny Dawid Wacławczyk przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) zapytał, jaki jest obecnie status budynku stajni huzarskich i czy nie warto tego terenu 

włączyć do oferty inwestycyjnej miasta, 
2) poprosił o uruchomienie bezpłatnego serwisu esemesowego w zakresie informacji 

kulturalnych, sportowych i rekreacyjnych, tak jak to funkcjonuje w Chorzowie,
3) zapytał co dalej będzie z Parkiem Jordanowskim, kiedy zostanie wykonany tam planowany 

remont i jakie do tej pory poniesiono koszty na plany,
4) upomniał się o pomoc dla funkcjonujących w mieście drużyn ZHR.

− Radny Piotr Dominiak przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) przekazał, że w okolicach przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu ulic Reymonta i Londzina 

odbywała się dzisiaj pikieta i akcja zbierania podpisów pod petycją w sprawie poprawienia 
bezpieczeństwa na tym przejściu. W związku z powyższym zapytał czy Prezydent Miasta 
zgłaszał ten problem u zarządcy drogi, a także jak ostatecznie zostanie rozwiązany problem 
zjazdu z ul. Londzina w ul. Reymonta,

2) przedstawił interpelację dotyczącą współpracy międzynarodowej miasta Racibórz, w 
zakresie transgranicznej współpracy gospodarczej i współpracy z miastami partnerskimi – 
zał. Nr 41. 

− Radny Michał Fita przedstawił następujące zapytania i wnioski:
1) zapytał czy podjęto jakieś kroki w zakresie sprawy kolejki wąskotorowej,
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2) zgłosił wniosek o nadanie tytułu honorowego obywatela miasta Raciborza dla Clausa 
Ogermana – zał. Nr 42,

3) zwrócił również uwagę, że 6 maju mija 350 rocznica śmierci Alberika Mazaka – czeskiego 
muzyka barokowego urodzonego w Raciborzu w związku z tym zgłosił wniosek aby miasto 
zorganizowało konferencję i uroczysty koncert poświęcony temu muzykowi, bądź nazwało 
jakiś skwer czy może salę domu kultury jego imieniem  – zał. Nr 42.  

− Radny Robert Myśliwy przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) przekazał bez odczytywania interpelację w sprawie przygotowania wykazu spraw sądowych 

z lat 2007 – 2010, w których miasto było stroną i podania kosztów zewnętrznej obsługi 
prawnej – zał. Nr 43,

2) zwrócił uwagę na  brak połączenia między wybudowanymi ścieżkami w Parku Zamkowym,
3) poprosił o określenie terminu remontu ulic bez asfaltu, np. ul. Żeromskiego, Bema, 

Kochanowskiego i Wandy,
4) zapytał czy planowano udrożnić na całym odcinku ul. Lwowską,
5) zapytał czy rozważano budowę parkingów wokół DK Strzecha i RCK, wskazał, że w 

podwórku DK Strzecha jest amfiteatr ale istnieje tam jeszcze teren na 20 – 30 miejsc 
parkingowych, podobnie jest przy RCK, gdzie od strony ul. Kowalskiej jest teren na taki 
parking,

6) zapytał także o możliwość zagospodarowania tereny przy USC oraz zapytał o teren za 
budynkiem USC, 

7) przekazał, że zwrócili się do niego mieszkańcy Sudoła w sprawie ich szkoły, rozczarowani, 
że nie doszło do spotkania z radnymi, pytali też czy nadal jest wola miasta aby w budynku 
szkoły prowadzić przedszkole. Zapytał też jak przedstawia się demografia Sudoła w 
porównaniu ze Studzienną i co dalej będzie z tą szkołą,

8) wskazał na teren przy SP 15 i na zły stan boisk do siatkówki plażowej, tam 
zlokalizowanych. Uznał, że w mieście jest mało tego typu boisk i nie są dobrze 
zabezpieczone. Miasto więc powinno podnieść ich standard poprzez ich osłonięcie klatką. 
Zastanawia się także czy nie lepiej przenieść te boiska na teren od strony ul. Żeromskiego a 
zwolniony teren od strony ul. Słowackiego zwolnić dla PWSZ.   

− Radny Franciszek Mandrysz zgłosił wniosek o rozparcelowanie terenu 35 ha stanowiących 
żwirowisko na Ostrogu. Zaproponował zostawić tam tylko jeden zbiornik w gestii gminy a 
resztę terenu sprzedać. Uznał, że w tym też celu należy najpierw zmienić plan 
zagospodarowania przestrzennego.    

− Radny Jan Wiecha przedstawił interpelację w sprawie zapewnienia spokoju i bezpieczeństwa 
mieszkańcom bloku przy ul. Browarnej 9 , w którym zlokalizowany jest klub nocny Brooklyn. 
Zaproponował aby wsparciem ze strony miasta dla mieszkańców było objęcie monitoringiem 
najbliższej okolicy  – zał. Nr 44.

− Radny Eugeniusz Wyglenda przedstawił petycję mieszkańców Studziennej i Sudoła w sprawie 
wyremontowania ulic Hulczyńskiej i Bogumińskiej – zał. Nr 45. Radny wskazał, że ze względu 
na wzmożony ruch samochodów ciężarowych przy tej drodze nie da się już mieszkać.  

− Radny Paweł Rycka zwrócił się z prośbą o poprawienie stanu międzywala na Płoni. Wskazał, że 
po jednej stronie mostu wały są czyszczone, a po drugiej już nie. Następnie podziękował 
Prezydentowi Miasta  udzielone wsparcie w zakresie organizacji w mieście pierwszego 
siatkarskiego turnieju drużyn z zakładów pracy i służb mundurowych.

− Radny Dariusz Ronin przedstawił dwa wnioski:
1) zwrócił się z wnioskiem o to, aby przy planowaniu kolejności prac związanych z budową 

Aquaparku pamiętać o utrudnieniach w ruchu na skrzyżowaniu ulic Armii Krajowej, 
Zamkowej i Bosackiej. Uznał, że najlepszym rozwiązaniem byłoby wybudowanie w tym 
miejscu ronda – zał. Nr 46,
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2) zwrócił się z wnioskiem o rozwiązanie problemu związanego z wyjazdem z 
jednokierunkowej ulicy Morawskiej – zał. Nr 47.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał odpowiedzi na następujące interpelacje i zapytania 
radnych:
− Οdnośnie interpelacji radnego Tomasza Kusego:

1) w zakresie „ogrodu nauki” przekazał, że w maju spotka się z kierownikiem stacji 
sejsmologicznej by przejrzeć obiekt pod kątem stworzenia tam ogrodu nauki, w tym roku 
ma powstać koncepcja,

2) w zakresie stadionu przy ul. Srebrnej przekazał, że jest on w formie użytkowania 
przekazany KP „Unia Racibórz” , klub w formie konkursowej otrzymał też środki na 
utrzymanie obiektu, 

3) w zakresie ustawienia szlabana na końcu ul. Markowickiej przekazał, że poleci 
kierownikowi Arboretum aby wykonał bezpieczne stałe zabezpieczenie, być może będzie 
to drewniany szlabany, dodał, że poleci też aby sama droga została przywrócona do 
używalności, 

4) w zakresie selektywnej zbiórki odpadów przekazał, że zasadą jest, że otrzymuję się taki 
sam worek jaki się wystawiło. Dodał, że najlepiej aby zgłosić do PK, że będzie się 
wystawiało makulaturę, gdyż ogólnie makulaturę na domkach wystawia bardzo mało 
osób. Przekazał również, że PK wydaje max. po 2 worki aby otrzymać więcej dobrze jest 
zadzwonić do PK. 

− Odnośnie interpelacji radnego Romana Wałacha:
1) w zakresie wniosków do budżetu przekazał, że może udostępnić wykaz wszystkich 

zgłoszonych spraw, gdy chodzi o remonty bieżące ulic to są one w trakcie realizacji, nie da 
się wszystkiego zrobić od razu, trzeba na to przynajmniej dwóch miesięcy,

2) w zakresie górnego budynku w SP 5 przekazał, że nie będzie on remontowany w żadnym 
zakresie, miasta nie stać na to. Remontowany będzie budynek dolny, górny zaś może 
zostać udostępniony stowarzyszeniu w całości. Wystarczy napisać w tej sprawie prośbę, a 
drobne prace konserwatorskie można wykonać w ramach stowarzyszenia,

3) w zakresie braku połączeń pomiędzy istniejącymi ścieżkami rowerowymi przekazał, że na 
przejazdach kolejowych nie da się ścieżek zlokalizować, kolej nie chce tego robić, a 
miasto nie może tego czynić na nie swojej nieruchomości. W zakresie brakującego 
fragmentu ścieżku rowerowej w Parku Zamkowym przekazał, że zostanie on uzupełniony 
w tym roku, środki na to zadanie są zabezpieczone w budżecie,

4) w zakresie dróg i skrzyżowań przy Rafako przekazał, że droga przy hali sportowej jest 
jeszcze nieskończona, będzie dalej naprawiana gdy tylko pogoda na to pozwoli. Gdy zaś 
chodzi o prawoskręty to przekazał, że z dostępnych mu informacji wynika, że nie da się 
tego zrobić  na skrzyżowaniu ul. Łąkowej z ul. Kościuszki, gdy chodzi o skrzyżowanie 
przy ul. Eichendorffa to przekazał, że gdy nie będzie tam podobnych utrudnień to sprawa 
ta będzie rozważona,

5) w zakresie remontu drogi 45 przekazał, że jest świadomy tego, że ruch tirów jest tam 
ogromny. Dodał, że w tym roku będzie badane natężenie ruchu w poszczególnych 
kierunkach więc i pozna się odpowiedzi na ten temat. Uznał, że nie dziwi się determinacji 
mieszkańców i póki będą to działania legalne to będzie je wspierał. Dodał, że rozmowy z 
GDDKiA są ciągle prowadzone, dopracowana już została sprawa ciągu pieszo – 
rowerowego i kanalizacji, zostanie też wydana zgoda na wycinkę drzew.  GDDKiA myśli 
o wykonaniu nakładki asfaltowej ale tylko na ul. Bogumińskiej. Dodał, że ulica 
Hulczyńska jest w takim stanie, że żadna nakładka tam już nie pomoże. Miasto wolałoby 
aby ul. Bogumińska też była robiona od podstaw, rozmowy w tej sprawie są prowadzone. 
Niemniej uznał, że gdy jedno uda się zrobić w nakładce to przy drugiej ulicy można 
będzie więcej zrobić ale oczywiście nie w tym roku.  Dodał, że być może w ciągu 
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miesiąca kwestia ta się rozstrzygnie. W sprawie przejazdu kolejowego przekazał, że 
chciałby aby udało się to tak samo jak z przejazdem przy Rafako. Dodał, że wcześniej 
udało się  to dlatego, że gmina była właścicielem drogi, teraz jest to droga GDDKiA i to 
oni muszą o to zabiegać. Uznał, że możliwości GDDKiA też są duże i maja oni 
świadomość, że w tym zakresie będą musieli porozumieć się z koleją. Wskazał, że 
przejazd ten jest mniejszy niż ten przy Rafako więc i skala problemu jest inna.  Dodał, że 
gmina oczywiście działania GDDKiA będzie wspierać, rozmowy z koleją też są 
prowadzone w zakresie innych przejazdów, m.in przejścia dla pieszych na przejeździe w 
Markowicach,

6) w zakresie inwestycji, które nadają się do partnerstwa publiczno-prywatnego przekazał, że 
na 102 przedsięwzięcia przygotowane przez samorządy dla „PPP” , udało się podpisać 
zaledwie 11 umów, kilka się realizuje i są to  sprawy bardzo kontrowersyjne i trudne. 
Realizuje się tylko koncesje, ta druga część , która z powodzeniem funkcjonuje na 
zachodzie, u nas nie jest realizowana ze względu na zbyt skomplikowane przepisy.  Dodał, 
że na razie najbardziej „PPP” są zainteresowane firmy konsultingowe, które przygotowują 
procedury, i które pobierają wysokie wynagrodzenia. Uznał, że korty to za małe 
przedsięwzięcie dla „PPP”, ale już np. basen z campingiem w Oborze to jak najbardziej. 
Dodał, że do tego trzeba podejść jednak ostrożnie. Wskazał na przykład często 
kontrolowanego przedsięwzięcia „PPP” w Sopocie. Uznał, że dopóki przepisy nie będą 
precyzyjne to gminy będą się bać iść w takim kierunku.        

− Odnośnie interpelacji radnego Ryszarda Frączka przekazał, że odpowiedzi zostaną 
dokonane na piśmie.

− Odnośnie interpelacji radnego Dawida Wacławczyka:
1) w zakresie budynku stajni huzarskich przekazał, że jest przygotowana procedura aby 

obiekt ten sprzedać w tym roku. Dodał, że jeżeli radny ma możliwości wyjścia z tą 
propozycja szerzej to zaprasza do współpracy. Wskazał, że na pewnej części jest tam 
dzierżawca i on również będzie musiał zdecydować,

2) w zakresie uruchomienia bezpłatnego serwisu esemesowego przekazał, że poleci sprawdzić 
jak to działa w Chorzowie. Dodał, że naszym przypadku też są już pewne sprawy, które tak 
funkcjonują, np. w Wydziale Spraw Obywatelskich,

3) w zakresie Parku Jordanowskiego przekazał, że temat nie umarł ale rzeczywiście w tym 
roku nie będzie realizowany, jest już dokumentacja. Dodał, że niepokoi go informacja o 
tym co tam się dzieje, bo jest zagrożenie, że to później będzie dewastowane,

4) w zakresie funkcjonowania w mieście drużyn ZHR przekazał, że otrzymali oni wsparcie od 
gminy w postaci siedziby w Domu Kultury „Strzecha”.  Dodał, że spotkanie z ZHP nie on 
organizował. Uznał, że po 20 latach nie powinno być już różnic światopoglądowych w 
tych środowiskach bo dla gminy to tylko problem.  

− Odnośnie interpelacji radnego Piotra Dominiaka:
1) w zakresie organizacji ruchu w okolicach przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu ulic 

Reymonta i Londzina przekazał, że nikt u niego w tej kadencji jeszcze w tej sprawie nie 
był, kiedyś to robił radny Piotr Klima. Dodał, że sprawy podziemnego przejścia nie da się 
już odkręcić, dobrze by jednak było, że osoby zanim wejdą z protestem na ulice zgłosiły 
ten problem. Trudno teraz ocenić czy światła wzbudzane w takiej odległości od ronda są 
możliwe, to samo chce się wypróbować na rondzie Konstytucji 3 Maja. Uznał, że to 
skrzyżowanie nie jest aż tak bardzo niebezpieczne w stosunku do innych, statystyki w tym 
względzie są dostępne. Dodał, że będzie popierać legalne inicjatywy, które jednak są 
możliwe do realizacji. Dalej uznał, że gdy ktoś potrzebuje pomocy to o nią po prostu się 
zwraca. W zakresie zjazdu z ul. Londzina w ul. Reymonta to przekazał, że został on 
zamknięty z jego inicjatywy i tak już pozostanie, co więcej podobnie ze względów 
bezpieczeństwa wkrótce będzie zamykany również przejazd przy stacji BP,
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2) w zakresie  współpracy międzynarodowej miasta Racibórz przekazał, że trudno mu teraz 
na to odpowiedzieć, trudno też przygotować kolejne opracowanie. Dodał, że chciały aby 
ośrodek współpracy polsko – czeskiej przekształcił się w inkubator przedsiębiorczości bez 
względu skąd będzie pochodził partner.  Wskazał, że współpraca z czeskimi partnerami 
jest trudna bo istnieje wolny rynek.  Dodał, że odbywały się misje gospodarcze i kończyły 
się na rozmowach i pewnych tylko kosztach.  Uznał, że współpraca partnerska miast 
ogranicza się więc do współpracy kulturalnej, sportowej, do wymiany uczniów czy 
mieszkańców. Dlatego też nie powinno się w tej współpracy pokładać tak wielkich nadziei. 
Dodał, że minęło 20 lat współpracy, są więc pewne doświadczenia i należy rozwijać to co 
już funkcjonuje, a być może przy okazji przełoży się to na współpracę w dziedzinie 
gospodarki.  W zakresie kosztów tej współpracy przekazał, że wszelkie dane dostępne są w 
Referacie Promocji, wystarczy tylko zapytać u kierownika referatu. Podobnie jak o sprawy 
ewaluacji projektu i o efekty działalności ośrodka.  Materiały te też w jakimś stopniu są 
dostępne w biuletynie informacji publicznej. Gdy chodzi o debatę publiczną to uznał, że 
należy dokładnie określić jaka ona ma być.  

− Odnośnie interpelacji radnego Michała Fity:
1) w zakresie sprawy kolejki wąskotorowej przekazał, że temat ten dzisiaj został zgłoszony 

na powiatowym konwencie wójtów, burmistrzów i prezydenta. Dodał w tej kwestii ważna 
jest wola gmin Nędza i Kuźnia Raciborska, tak aby nie kończyło się to na granicy miasta. 
Przekazał, że zorientuje się kto w tej sprawie zamierza podpisać umowy ale zwrócił 
uwagę, że o środkach unijnych w tej perspektywie czasowej trzeba zapomnieć.

2) w zakresie wniosku o nadanie tytułu honorowego obywatela miasta Raciborza dla Clausa 
Ogermana oraz w zakresie muzyka Alberika Mazaka poprosił o kontakt z Zastępcą 
Prezydenta Miasta Ludmiłą Nowacką. Przekazał, że jedno drobne przedsięwzięcie raz już 
wspólnie organizowano, szkoda, że nie udało się to duże. Dodał, że sprawy te pozostają do 
przemyślenia, bo w tego typu uchwałach Rada powinna być jednomyślna.   

− Odnośnie interpelacji radnego Roberta Myśliwego:
1) w zakresie braku połączenia między wybudowanymi ścieżkami w Parku Zamkowym 

przekazał, że tak jak wcześniej już odpowiadał ścieżka ta będzie wykonana w tym roku,
2) w zakresie określenia terminu remontu ulic bez asfaltu czy przebicia ul. Lwowskiej 

przekazał, że póki co nie rozważano ich remontu ani przekrycia ich asfaltem. Dodał, że w 
budżecie nie ma na to środków,

3) w zakresie rozważenia budowy parkingów przekazał, że parking przy RCK został 
wyłączony z projektu bo się nie mieścił finansowo, podobnie jak docieplenie. Parking ten 
będzie można wykonać ze środków własnych, w tym roku na pewno się to jednak nie uda 
ale dokumentacja jest więc zadanie będzie wykonane w kolejnych latach. Następnie 
przekazał, że amfiteatr przy DK Strzecha nie jest chyba też dobrze zlokalizowany i tam też 
mógłby zostać wykonany parking tak aby zmieścił się autobus. W tym roku jednak nie ma 
na to szans. Uznał również, że z powodzeniem można wykorzystywać amfiteatr w Parku 
im. Miasta Roth. 

4) w zakresie zagospodarowania tereny przy USC przekazał, że niewielka jego cześć jest 
miasta, reszta to teren skarbu państwa. Dodał, że miasto będzie jeszcze próbować pozyskać 
całość aby lepiej to zagospodarować i wykonać tam parking, tak aby w ciągu ulicy 
Wileńskiej i Warszawskiej można było później wykonać ścieżkę rowerową.  

5) w zakresie szkoły w Sudole przekazał, że rozumie mieszkańców, że szukają wszelkiej 
pomocy poprosił jednak aby w to już się nie angażować bo stanowisko miasta już 
określono wyraźnie. Rodzice mogą posłać swoje dzieci do jakiejkolwiek szkoły, najlepiej 
jednak gdy poślą do Studziennej. Przekazał również, że jest gotowy wspierać rodziców w 
zakresie prowadzenia tam szkoły przez stowarzyszenie w zakresie klas 1-3. 
  

24



6) w zakresie boisk do siatkówki plażowej i terenu przy SP 15 przekazał, że PWSZ nie jest 
zainteresowana tym terenem, potrzeby lokalowe uczelni są w tej chwili zabezpieczone na 
dobrym poziomie i trwa raczej poszukiwanie nowych kierunków niż budowa nowych 
obiektów. Dodał, że trwa tam też remont akademika, będzie w tym roku oddanych 90 
nowych pokoi. Przekazał, że boisk do siatkówki plażowej miasto ma dużo, oczywiście nie 
wszystkie w takiej jakości jak te nowe na ul. Żorskiej. Uznał, że boiska w SP 15 mogą 
teraz służyć do rekreacji, tak też jest na ośrodku sportu i na G2, czy na Ocicach.        

− Odnośnie wniosku radnego Franciszka Mandrysza w sprawie terenu żwirowisk przekazał, 
że nigdy nie identyfikował się z planami Acapulco na tym terenie, gminy zwyczajnie na to 
nie stać. Temat z podziałem jest ciekawy i plan to dopuszcza. Dodał, że trzeba też być 
realistą i nie spodziewać się inwestora na żwirowniach. Być może więc pomysł z podziałem 
terenu i udostępnieniu pod rekreację albo pod łowiska komercyjne będzie realny. Dodał, że 
część terenu można też sprzedać ale żwirowisk nie można zasypać. 

− Odnośnie wniosku radnego Jana Wiechy w sprawie monitoringu ul. Browarnej przekazał, że 
tak jak deklarował to na komisji miasto zacznie od monitoringu tej ulicy. Dodał, że w sam 
spór wspólnoty mieszkaniowej nie ma zamiaru wchodzić. W sprawie tej była też 
prowadzona rozmowa z Komendantem Policji.   

− Odnośnie petycji mieszkańców przedstawionej przez radnego Eugeniusza Wyglendę 
przekazał, że petycje przyjmuje i jak będzie trzeba to pojedzie z nią do GDDKiA. Dodał, że 
będzie wspierał takie działania mieszkańców. 

− Odnośnie interpelacji radnego Pawła Rycki:
1) w zakresie poprawienia stanu międzywala na Płoni przekazał, że miasto zaproponowało 

aby ŚZMiUW w Katowicach zwrócił się o pomoc w tym względzie. W kwestii 
zatrudnienia w tym zakresie więźniów zakłady karnego przekazał, że Zakład Karny 
zapewne jest gotowy tego się podjąć ale oczywiście odpłatnie. Niemniej będzie 
proponował takie rozwiązanie. 

2) w zakresie turnieju siatkarskiego przekazał, że będzie dalej wspierał to przedsięwzięcie.
− Odnośnie wniosków radnego Dariusza Ronina:

1) w zakresie ruchu na skrzyżowaniu ulic Armii Krajowej, Zamkowej i Bosackiej przekazał, 
że rzeczywiście po zbudowaniu aquaparku będzie tam problem z wyjazdem. Będzie się 
więc szukać rozwiązań, trudno jednak dzisiaj powiedzieć czy będzie to rondo czy jakieś 
inne rozwiązanie. Podobnie też w zakresie wyjazdu z ul. Morawskiej.

Ad 30. Zakończenie sesji.

− Przew. RM Tadeusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 1955.

Protokołował:
Leszek Jureczko

Przewodniczący Rady
     Tadeusz Wojnar
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